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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 8. januar 2024 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 8. januar 2024 kl. 10 - 12 

Sted: Rådhuset, Udvalgsværelse B, 2. sal 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Jan Østergaard Bertelsen, Jette Ruth Nielsen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al 
Awssi, Merete Råschou, Ulla Morin 
 
Der var afbud fra Arvin Storgaard. 
 
 

1. Valg af dirigent  
Lisbeth Sølver blev valgt som dirigent. Det blev aftalt, at Lone Skov Al Awssi varetager 
dirigentposten på udvalgets møde i februar. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Udvalget godkendte dagsordenen. 

 
3. Godkendelse af referat  

Udvalget godkendte dagsordenen. 
 

4. Konstituering af udvalget 
Udvalget konstituerede sig med formand og næstformand, idet der var genvalg til Peder Blom 
som formand og Annette Thernøe som næstformand. 

 
5. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 

Udvalget drøftede relevante sager fra det seneste møde i det politiske udvalg, jf. linket her, idet 
drøftelserne ikke gav anledning til yderligere overvejelser i udvalget. 

 
6. Høring fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende toiletprioriteringsliste 

2024 
Høringen behandles i Ældrerådets Teknik- og Miljøudvalg, som også har fået høringen tilsendt 
særskilt. Der er høringsfrist den 1. februar, og Ældrerådet behandler og godkender et eventuelt 
høringssvar på møde den 31. januar 2024. 
Teknik- og Miljøforvaltningen bemærker til høringen, at der er tale om en intern høring, hvorfor 
udkastet til selve toiletprioriteringslisten 2024 ikke må udsendes til borgere, før det er blevet 
forelagt det politiske niveau. 
 
Bilag: Er udsendt til Ældrerådet den 11. december 2023 
 
Udvalget udarbejdede herefter udkast til Ældrerådets høringssvar, idet udvalget var enigt om 
at følgende skal indgå i høringssvaret: 
- Rose planen i forhold til at der skal være bemandende toiletter og at der foretages renovering 
og rengøring af toiletterne samt at åbningstiden for benyttelse af toiletterne udvides, at 
udvidelsen er i forhold til de rammer som nattelivet sætter, og at der er toilettællere, sådan at 
der kan foretages brugsregistrering. 
- Positivt med begrønning 
- Positivt at kommunen vil udbrede kendskabet til, hvor toiletterne er placeret, men det er 
ligeledes nødvendigt med diskret skiltning i indre by, sådan at det er muligt at  se, hvor 
toiletterne er. 
- Bemærke, at der fortsat er udfordringer med toiletterne på Amagerstrandpark, hvor døren 
åbner indad, sådan at det er vanskeligt for fx kørestolsbrugere at benytte toilettet, hvilket 
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kommunen bør følge op på, sådan at toilettet, der er et handicaptoilet, kan anvendes efter sit 
rette formål. 

 

7. Møde ifm. (kommende) høring om Teknik- og Miljøforvaltningens 
effektiviseringsforslag tirsdag den 16. januar kl. 10.00-10.30 på Islands 
Brygge 37 
Teknik- og Miljøforvaltningen er i gang med at planlægge den kommende 
effektiviseringsproces til Budget 2025, og vi er inviteret til at deltage i høring omkring 
forvaltningens effektiviseringsforslag. På baggrund af høringsprocessen har vi mulighed for at 
udarbejde skriftlige høringssvar, der vil blive vedlagt som bilag til den politiske sag. 
 
Bilag: 
Effektiviseringsplan (eftersendes, forhåbentlig inden mødet) 
 
Udvalget havde samme dag modtaget høringsmaterialet i form af effektiviseringskataloget, 
hvilket udvalget aftalte at læse igennem efterfølgende.  
Peder Blom, Arne Bjørn Nielsen, Ulla Morin, Lone Skov Al Awssi, Annette Thernøe, Arvin 
Storgaard, Jan Østergaard Bertelsen og Bjarne Jørgensen har oplyst, at de deltager i mødet 
med Teknik- og Miljøforvaltningen den 16. januar 2023 kl. 10.00-10.30 om 
effektiviseringsforslagene. 

 

8. Forberedelse af møde med Movia/Metro/DOT/ØKF 
Punkter, vi ønsker at drøfte (med justeringer indføjet fra mødet den 8. december): 

• Løbende overvejelser om busomlægninger mm. 
▪ Udvidelse af M4 
▪ Afstand til bus og Metro (oplevelsen er, at afstandene er blevet længere) 
▪ Busfrekvenser  

 
• Prispolitikken i forhold til statistikken. 

▪ Statistik på pensionisters brug af metro vs. bus. Trafikmønstre og -udvikling. 
▪ Prispolitikken er inde i en ”ond cirkel” og medvirker til øget ensomhed 

 
• Politik for flexbusstoppesteder/udvikling 

▪ Prisforhøjelser på Flex-trafik 

 
• Manglende information om aflyste busser og busstoppesteder. 

 
• Afskaffelse af rejsekortet (hvad afstedkommer afskaffelsen). 

 

• Elevatorer der er ude af drift (elevatorerne skal laves) 

 
Til orientering på mødet: Vores brug af Ønsketræet. 

 

9. Udvalgets forbereder møde med det politiske Teknik- og Miljøudvalg den 11. 
marts 2024 kl. 15.00 – 15.45 
Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at vi sender ønsker til emner og dagsordenspunkter til 
mødet med det politiske Teknik- og Miljøudvalg senest den 17. januar 2023. Udvalget drøfter 
emner til mødet som koordineres på mødet i Forretningsudvalget den 17. januar 2023. 

 
Udvalget forberedte emner til mødet med det politiske Teknik- og Miljøudvalg, idet følgende 
emner blev besluttet: 

• Opfølgning på afmærkning ved udeservering 

• Forretningers brug af fortove 

• Vejgenopretning (der skal være skilte som viser, i hvilket tidsrum dette finder sted, dvs. 
bedre skiltning og information herom) 

• Udarbejde en særskilt oversigt med ideer fra Ønsketræet, sådan at det politiske udvalg 



3 

Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 8. januar 2024 
 

 

kan se, hvad borgerne har af forslag på Teknik- og Miljøforvaltningens område. 

 
Der var enighed i udvalget om, at mødet bør forberedes sådan, at tiden udnyttes bedst muligt 
og med fokus på at Ældrerådet når at have samtale med politikkerne om de forberedte emner, 
idet der alene er sat 45 minutter af til mødet. 

 

10. Refleksioner over det sidste år i valgperioden. 
Udvalget drøftede om der er mærkesager, vi kan afslutte i denne valgperiode. 
Opfordring til at tænke over, om der er ønsker til budget 2025. 
 
Udvalget besluttede herefter at se tiden an i forhold til, om mærkesagen vedrørende 
udeservering kan afsluttes, og herunder have fokus på, hvordan det kommer til at virke i 
praksis. 
 
Udvalget drøftede herudover budgetønsker, idet det blev foreslået, at der – ligesom man har 
gjort nu bare med varige/permanente økonomiske midler - prioriterer genopretning ved 
vejarbejder.  

 

11. Invitation til rundbordssnak om nulemissionszoner den 22. januar 2024 
Teknik- og Miljøforvaltningen har nævnt, at der kan deltage op til 2-3 medlemmer fra rådet, og 
at mødet tager udgangspunkt i det lovforslag om nulemissionszoner, der var i høring i 
sommeren 2022. Formålet er at afdække de særlige udfordringer, der er med at omstille 
køretøjer til nulemission, for de mennesker, der har brug for køretøjer som hjælpemiddel i 
dagligdagen og tale om, hvordan disse udfordringer kan håndteres samt om andre eventuelle 
problemstillinger, indførelse af nulemissionszoner kan medføre. 

 
Udvalget besluttede at takke nej til invitationen, hvilket sekretariatet melder tilbage til Teknik- 
og Miljøforvaltningen. 

 
12. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v.  
Orientering om arbejde i parkbrugerråd og følgegrupper. 
 
Udvalget havde fokus på revisionen af plejeplanen for Amager Fælled, hvor udvalget forventer en 
snarlig indkaldelse, samt Middelalderbyen, hvor kommunen den 14. december 2023 har sendt e-
boksbrev til 22.000 adresser i Middelalderbyen (ca. 9.000 beboere og 13.000 CVR-numre) med 
en orientering om de kommende ændringer af cykel- og bilparkering i området, idet udvalget 
følger op herpå. 
 

13.Næste udvalgsmøde den 5. februar 2024 
Udvalget besluttede følgende emner: 

• Forberedelse af mødet med det politiske udvalg den 11. marts 2024 

• Rapport om udeservering 

• Forslag i BR (indgår fremadrettet som et nyt fast punkt på dagsordenen) 

• Møde med Movia og ØKF 
 

14. Eventuelt 
Arne Bjørn Nielsen bemærkede omtalen i Altinget vedrørende Jonas Bjørn Jensens udtræden af 
BR. Videre oplyste Arne Bjørn Nielsen, at stadsarkitekten ikke genansøger sin stilling, og at man nu 
er i overvejelser om stillingen skal genopslås eller hvad der skal ske fremadrettet. 

 


